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بیمارســتان های دولتی و خصوصی متعددی در 
منطقه6 وجود دارند و اخیرا هم مهدی کلینیک 
به عنــوان بزرگ ترین و مجهزتریــن طرح حوزه 
ســامت در این منطقه به بهره برداری رســیده 
است؛ به همین دلیل از این منطقه با عنوان قطب 
درمانی پایتخت یاد می شود و روزانه هزاران بیمار 
برای دریافت خدمات درمانــی عاوه بر تهران از 
شهرستان های دور و نزدیک به این منطقه مراجعه 
می کنند؛ موضوعی که سبب شده مدیران شهری 
برای خدمت رســانی به این مهمانان، تکمیل و 
افزایش ظرفیت همراه سرای بیماران را در اولویت 
قرار دهند و اکنــون ظرفیت پذیرش 300همراه 
بیمار در این منطقه ایجاد شده که تمام خدمات 

آنها اعم از اسکان و تغذیه رایگان است.
به گزارش همشهری، گاهی اوقات فرایند درمان 
طولانی می شود و کسانی که از شهرستان آمده اند، 
مجبور هستند چند روزی در تهران بمانند و باتوجه  
به شرایط اقتصادی، ترجیح می دهند در گوشه ای 
از پیاده روی بیمارستان ها مستقر شوند؛ اسکانی 
موقت کــه گاهی با برپایی چادرهای مســافرتی 
کوچک همراه است و در برخی از موارد هم خودرو 
به سرپناه شان تبدیل می شــود؛ صحنه هایی که 
بارها تصاویرشان از شبکه های اجتماعی منتشر 
و گاهی اوقات هم شــبکه های خارج نشین از آنها 
برای انتشار شایعات استفاده می کنند. شهرداری 
تهران در ادوار گذشته به رسم مهمان نوازی اقدام 
به ایجاد همراه ســرا در اطراف بیمارســتان های 
پرمراجعه کرده اســت تا بلکــه از آلام همراهان 
بکاهد. رضا محمدی، شهردار منطقه 6در این رابطه 
می گوید: »ساخت همراه سرای بیماران سال93 با 
دستور و پیگیری محمدباقر قالیباف، شهردار وقت 
تهران، شروع و نخستین همراه سرا در بیمارستان 
امام خمینی)ره( ایجاد شد. تا کنون ظرفیت های 

خوبی برای پذیرش همراهان بیماران در منطقه 
ایجاد شــده، اما به دلیل حجم بــالای مراجعان، 
ظرفیت ها کافی نبوده و به همین دلیل توســعه، 
تکمیل و افزایش ظرفیت همراه سراها در اولویت 
قرار گرفته است.« به گفته او، 2ساختمان مرمت 
و بازســازی شــدند که با ظرفیت حدود 160 تا 
170نفر در اختیار همراهان بیماران قرار گرفتند. 
همراه سرای جدیدی هم با ظرفیت 100 تا 120نفر 
در ضلع جنوبــی بیمارســتان امام خمینی)ره( 
)خیابان امیر لویی( توسط خیرین ایجاد و تجهیز 
شــده و بهترین خدمات هتلینگ ارائه می شود. 
براساس گفته های محمدی با ایجاد ظرفیت حدود 
300نفری ازاین پس به هیچ یک از همراهان اجازه 
برپایی چادر در اطراف بیمارستان ها داده نمی شود؛ 
چراکه برخی با سوءاستفاده از این موضوع، به دنبال 

تکدی گری و شبه تکدی گری هستند.
همراه سرای جدیدی که در خیابان ضلع جنوبی 
بیمارستان امام خمینی)ره( در محدوده نزدیک 
به بزرگراه شــهید نواب، احداث شده، به معنای 
واقعی دارای امکاناتی اســت که  شــأن و حرمت 
همراهان بیماران رعایت می شود. حتی پشت بام 
آن »روف گاردن« )باغچه پشــت بامی( است تا 
بیماران خاصی که مدت ها در بیمارستان بستری 
هستند، هنگام ماقات بتوانند در این فضا حضور 

پیدا کنند و از نظر روحی هم بهبود یابند.

مسیر طبیعت؛ کلان پروژه پایتخت
چند سالی اســت که زمزمه اجرای پروژه مسیر 
طبیعت )مسیر گردشگری و تفرجگاهی( شنیده 

می شــود، اما هنوز خبری از عملیاتی شدن این 
طرح نیســت. این موضوع در نشســت خبری 
شهردار منطقه6 مطرح شــد و محمدی گفت: 
»مســیر طبیعت ادامه پل طبیعت و کان پروژه 
تهران است. از بلوار نلسون ماندلا )آفریقا( شروع 
می شود و تا محدوده اسدآبادی ادامه می یابد و در 
نهایت هم به برج میاد می رسد. بخش زیادی از 
تملک ها در این طرح انجام شده و درباره مابقی 
هم در حال مذاکره هستیم. مطالعات اولیه این 
پروژه به اتمام رسیده و در بودجه1402 اعتباری 
برای آن پیش بینی شــده و قطعا سال آینده فاز 
اول این مسیر گردشگری و تفرجگاهی عملیاتی 

خواهد شد.«

گره گشایی از ترافیک با ایجاد پارکینگ
منطقه6 به دلیل بافت تجــاری، علمی، اداری و... 
از مناطق پرتردد پایتخت محســوب می شود که 
ترافیک همواره معضل اصلی و لاینحل آن بوده و 
هست. شهردار منطقه در دیدار با خبرنگاران و در 
تأیید این موضوع عنوان کرد: »اصلی ترین دغدغه 
در منطقه6 موضوع ترافیک اســت. قرارگرفتن 
بیش از 8ســاختمان اصلی وزارتخانه ها، وجود 
بیمارســتان های دولتــی و خصوصی، جمعیت 
شــناور یک میلیون و300هزار نفری در روز و... 
همه بیانگر آن بار ترافیکی منطقه هستند. مترو 
یکی از موضوعاتی است که می تواند در کاهش بار 
ترافیک منطقه کمک کننده باشد. افتتاح هر  ماه 
یک ایستگاه مترو، نشــان دهنده آن است که اگر 
بخواهیم، کار شدنی است. موضوع دیگر مربوط 

به پارک حاشــیه ای خودروهاست. یک ماشین 
حدود 20متر از خیابان را اشغال می کند و برای 
آزادکردن این فضا باید حداقل متری 100میلیون 
تومان  هزینه شــود یا به عبارتــی آزادکردن کل 
فضای اشغال شــده 2میلیارد تومان هزینه دارد؛ 
به همین دلیل بهتریــن و علمی ترین راهکار این 
اســت که خودروها در پارکینگ، پارک شوند. از 
یک سو ظرفیت پارکینگ های طبقاتی که تا کنون 
ایجاد شده حداقلی اســت و کفاف این حجم از 
خودرو را نمی دهد و از سوی دیگر ملکی هم وجود 
ندارد تا به پارکینگ تبدیل کنیم. درنتیجه برای 
حل این معضل سراغ ســازمان های حاکمیتی و 
دولتی رفتیم. از مجموعه هایی که با ایجاد جاذبه 
سفر ســبب ایجاد ترافیک در منطقه می شوند، 
خواستیم اماکی برای ساخت پارکینگ در اختیار 

شهرداری قرار دهند.«

پارکینگ سازی از طریق تفاهم 
طی تفاهم صورت گرفته با مسئولان بیمارستان 
شریعتی، حدود 5هزار متر از زمین این بیمارستان 
در اختیار شهرداری قرار گرفته تا پارکینگ ایجاد 
شــود؛ خبر خوبی که رضا محمدی در نشســت 
خبری خود رســانه ای کرد و گفت: »براســاس 
پیش بینی ها در این زمین ظرفیت پارک 1500 
تا 2000هزار دســتگاه خودرو ایجاد خواهد شد 
که بخشی در اختیار عموم و بخشی هم ویژه کادر 
درمان بیمارستان خواهد بود. هدایت این حجم 
از خودرو به داخل پارکینگ قطعا در باز شــدن 
گره های ترافیکی معابر منطقه مؤثر است. ساخت 
این پارکینگ خرداد1402 عملیاتی می شــود.« 
به گفته شــهردار منطقه6، مسئولان بیمارستان 
امام خمینی)ره( هم فضایی را در داخل بیمارستان 
پیش بینی کرده انــد که امکان ایجــاد ظرفیت 
پارک 600 تا 700 دســتگاه خودرو وجود دارد. 
درخصوص ظرفیت دانشــگاه تربیت مدرس هم 
پیش نویس تفاهمنامه ای هست که امضا نشده و 

در حال پیگیری هستیم تا محقق شود.

میزبانی از همراهان بیماران در هتل
با همت مدیریت شهری، همراهان بیماران دیگر در چادر مستقر نمی شوند

درباره مدیریت شهری
فرض کنید کــه در تهرانی زندگی  ادامه از 

می کردیم که طرح جامع و تفصیلی صفحه اول
آن به گونه ای طراحی و اجرا می شــد که نعل به نعل روی 
زمین عملیاتی می شد، آنگاه می توان ادعا کرد که متناسب 
با فضای کالبدی و ساخت وساز آن سرانه های خدماتی تامین 
و تهیه شده است، اما زمانی که سرانه های خدماتی موردنیاز 
برای یک زندگی کیفی تامین نشده باشد و در عمل به نفع 
فضای کالبدی و ساخت وساز عقب نشینی کرده باشد، آنگاه 
کیفیت زندگی پایین می آید و آنچه می شود که امروز در 
تهران با آن مواجه هستیم. آنچه امروز در تهران به صورت 
آلودگی هوا، ترافیک و تراکم آزاردهنده، ناپایداری بافت های 
فرسوده، فاصله شمال و جنوب و ده ها مسئله ریز و درشت 
دیگر شاهد هستیم، در درجه اول به نوع تامین مالی شهر 

تهران برمی گردد که فاقد کیفیت پایدار و لازم است.
دومین خاصیت درآمد ناپایدار این است که تابع 

فراز و فرودها یا به عبارتی رکود و رونق اقتصاد کان 2
است و در مواقعی در اوج و در برخی مقاطع در رکود به سر 
می برد. درآمدهای وابسته به ساخت وساز از این جنس است 
و این بالا و پایین شــدن ها اساســا تامین مالی شهر را با 

چالش های جدی مواجه می کند.
سومین مختصه درآمد پایدار این است که قابلیت 

تغییر و انعطاف پذیری داشته باشد. از این منظر هم 3
این درآمدها فاقد انعطاف پذیری هستند.

این عدد در سال1401 به 15000میلیارد تومان رسیده 
است. اگر در طبقه بندی درآمدهای پایدار شهرداری تهران 
دقت کنیم، عاوه بر ارزش افزوده و یک سری کدهای دیگر، 

به عوارض نوسازی و بهای خدمات پسماند می رسیم.
اعداد و ارقام مربوط به ارزش افزوده حکایت از سهم نسبتا 

پایین آنها در تامین مالی شهر دارد.
حال به نقطه ای از نطقم رسیدم که تمرکز اصلی این روزهای 

شهر تهران و مدیریت شهری است.
در روزهای اخیر شــهرداری تهران در حال توزیع قبوض 

عوارض نوسازی و بهای خدمات پسماند است.
به لحاظ علمی و براســاس تجربه موفق در دنیا، بهترین و 
باکیفیت ترین و پایدارترین منبع درآمد شهر و مدیریت 
شهری همین عوارض نوســازی و بهای خدمات پسماند 
است که حتی از حیث کیفیت از ارزش افزوده هم بهتر است.

برای ملموس تر شــدن مســئله به درآمد حاصل از 2کد 
عوارض نوسازی و بهای خدمات پسماند در یک دهه گذشته 

اشاره می کنم.
عوارض نوسازی: 4.87هزار میلیارد تومان

عوارض کسب و پیشه: 1.2هزار میلیارد تومان
بهای خدمات مدیریت پسماند مسکونی: یک هزار میلیارد 

تومان
بهای خدمات مدیریت پسماند غیرمســکونی: 1.2هزار 

میلیارد تومان
مقایسه این اعداد با اعداد و ارقام حوزه شهرسازی گویای 
این است که درآمدهای پایدار و اساسی شهر نقش بسیار 
ناچیزی در اداره اقتصادی شــهر دارد. پس اوضاع خیلی 

همکاران عزیزم در شورا یک فرصت خیلی مغتنم برای 
شهروندان تهرانی حاصل شد که براساس آن، نرخ بهای 
خدمات پسماند براساس قیمت های سال1399 و قبل 
محاسبه می شود که در تمام ســالیان با نرخ های جدید 

تفاوت معناداری به نفع مردم دارد.
از دیگر انگیزه های اقتصادی ایجاد شده برای شهروندان 
می توان بــه جوایز 10درصدی خوش حســابی، جرایم 
ماهانه 2درصدی برای ســال آینــده و ده ها جایزه چند 

100میلیونی اشاره کرد.
اینها بخشی از تغییرات و پیام های محتوایی قبوض امسال 
بود که البته با کمپین تبلیغاتی گسترده ای در سطح معابر 

شهر تهران همراه بود.
از دیگر ویژگی های خــاص این دوره، طــرح خاقانه، 
ابتکاری و جهادی توزیع قبوض توسط همکاران محترم 
و زحمتکش شــهرداری تهران بود. با تدبیر مناســب و 
دقیق شــهردار محترم تهران، معاونــت مالی، معاونت 
امور مناطق، اداره کل امور درآمد شــهرداری تهران و با 
همکاری شهرداران مناطق بعد از سال ها کار توزیع قبوض 
با سازماندهی مناسب و کارآمد توسط بچه های شهرداری 

صورت گرفت.
بررســی ها و پرس و جوهای بنده حکایت از آن دارد که 
عملیات توزیع قبوض با کیفیت بالایی همراه بوده است؛ 
به نحوی که قبض اکثر شــهروندان تهرانی به دست آنها 

رسیده است.
آمارهای منتشرشده توســط اداره کل درآمد شهرداری 
تهران نشان می دهد که بالغ بر 12هزار میلیارد تومان قبض 

خاصه اینکه درآمد و منابع ناپایدار متهم شــماره اول در 
کیفیت کنونی زندگی در شهر تهران هستند و تا این مدل 
تامین مالی تغییر پیدا نکند، در بر همین پاشنه می چرخد و 

نمی توان به حل اساسی مسائل تهران امیدوار بود.
اگر این صورت مسئله درست باشــد، که از منظر علمی 

درست است، راه حل یا راه چاره چیست؟
برای ملموس تر کردن پاســخ، به اعداد و ارقام زیر توجه 

بفرمایید.
درآمد شــهرداری تهران از محل ارزش افزوده در 10سال 

گذشته به قرار زیر بوده است.
سالمبلغ )میلیارد تومان(

  9601390
 14501391
 18501392
 30001393
 29001394
 39001395
 24001396
 33001397
  39001398
  52001399
  67001400

خراب است.
در چند روز گذشــته بیش از 3.335.000قبض عوارض 
نوسازی و کسب و پیشه و پســماند در شهر تهران توزیع 

شده است.
این عملیات بزرگ و اســتثنایی در امســال چند ویژگی 

منحصر به فرد داشته است:
1-  بعد از چندین دهه شکل و شمایل قبوض از آن حالت 
سنتی و ناکارآمد گذشته به شکل و شمایلی زیبا با مختصات 

زیر تبدیل و تغییر یافت.
1 - 1 اعداد و ارقام بدهی و بخشودگی و... به صورت ساده و 

عامه فهم آمده است.
2 - یک قبض در نقش یک  شبه رسانه عمل کرده است؛ 
به نحوی که در پشــت قبوض برای نخستین بار بخشی 
از کارنامه کاری و عملکردی مدیریت شــهری به اطاع 
مردم رسانده شده که براساس آن، پولی که بابت عوارض 

می دهند خرج چه کارهایی شده است.
3 - یک انگیزه اقتصادی که امســال قانونگذار و شورای 
اسامی شهر تهران برای مشــارکت مالی مردم در اداره 
شهر تعریف و تصویب کرده بودند در این قبض ها به خوبی 

نشان داده شد.
همکاران و نمایندگان افکار عمومی و رسانه ها اطاع دارند 
که برای نخستین بار در تاریخ بلدیه تمامی جرایم معوقه 
مربوط به عوارض نوسازی از سال1348 تا امروز براساس 
قانون درآمدهای پایدار مشمول بخشودگی جرایم شده 

است و این فرصت بی نظیری برای عموم مردم است.
در حوزه محاسبه بهای خدمات مدیریت پسماند با مصوبه 

در وجه شهروندان محترم تهرانی صادر شده است. بیایید و 
با این فرض من همراهی کنید، اگر درآمد امسال شهرداری 
تهران از محل درآمدهای پایدار که حـدود 17هزار میلیارد 
تومان اســت را به این عدد یعنی 12هزار میلیارد تومان 
اضافه کنیم، به عدد 30هزار میلیارد تومان می رســیم؛ 
یعنی اگر شــهروندان تهرانی همه این 12هزار میلیارد 
تومان را پرداخت می کردند با عدد 17هزار میلیارد تومان 
که تا امروز وصول شده است آنگاه بیش از 50درصد درآمد 

شهرداری تهران از نوع پایدار، کیفی می شد.
و در نتیجه کیفیت زندگی شهری تهران دچار یک انقاب 

اساسی می شد.
حال که چنین فرضــی حداقل  روی کاغــذ قابل تصور 
است وظیفه هر یک از ما اعضای شورا، رسانه ها، فعالان 
اجتماعی و شهری این است که در چند روز باقیمانده تا 
پایان سال مهم ترین ماموریت خود را تبلیغ و تبیین این 

مسئـله بدانیم.
به عبارت ســاده تر اگر دنبال حل اساســی مســائل و 
چالش های فراوان شــهر تهران هستیم باید مدل تامین 
مالی مدیریت شــهری را به این سمت سوق دهیم، حال 
که در دوره مدیریت شــهری ضمن ابتکارهای جهادی 
و خاقانه ماننــد پروژه توزیع قبوض توســط همکاران 
شهرداری صورت گرفته و اعداد و ارقام درآمدی تا امروز 
بالای 100درصد محقق شــده است می توان با تعمیم و 
گسترش این روش ها در سایر ســطوح و ابعاد اداره شهر 
تهران به ارائه کارنامه ای درخشان در پایان دوره 4ساله 

خوش بین بود.

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

 1402؛ سال تحول 
در حمل ونقل ریلی پایتخت

شهردار تهران از تکمیل خطوط 7گانه مترو و آغاز احداث 
4خط جدید در سال آینده خبر داد

در روزهای پایانی سال1401 توسعه حمل ونقل ریلی پایتخت 
بدون وقفه جریان دارد، اما این پایان کار نیست و در سال آینده 
اجرای برنامه های بزرگ تری را در متروی تهران شاهد خواهیم 
بود. در همین رابطه شهردار تهران از تکمیل خطوط 7گانه مترو 
به جز بخشی از خط6 و همچنین آغاز فرایند احداث 4خط جدید 
متروی تهران در سال آینده خبر داد. به گزارش همشهری، شهردار 
پایتخت با حضور در میان جمعی از روحانیان و مبلغان مذهبی در 
حسینیه صاحب الزمان)عج( درباره برنامه ها و اهداف مدیریت 
جدید شهری تهران در زمینه های گوناگون شهری، فرهنگی و 

اجتماعی توضیحات و گزارش هایی ارائه کرد.
علیرضا زاکانی در ابتدای صحبت هایش رویکرد فرهنگی مدیریت 
شهری جدید تهران را تشریح کرد و پیرامون رویکرد و سیاستی 
که مجموعه شهرداری تهران در پیش گرفته است، گفت: »در 
زمینه مسائل فرهنگی به دنبال جبهه سازی هستیم و در همین 
رابطه پشتیبانی رویداد های خوبی نظیر راهپیمایی 10کیلومتری 
خیابان ولیعصر)عج(، همایش 100هزار نفری ســرود ســام 
فرمانده، راهپیمایی جاماندگان اربعین و... با شهرداری تهران بود.« 

ترسیم چشم انداز تهران تا 1410
علیرضا زاکانی در ادامه پیرامون رویکردهای تحولی شهرداری 
تهران در دوره مسئولیت خود توضیحاتی ارائه کرد و با تأکید روی 
این موضوع که تحول را از درون خود مجموعه شهرداری تهران 
آغاز کرده است، گفت: »در قدم نخست به دنبال ایجاد تحول در 
داخل خود شهرداری بودیم و هم قسم شــدیم این مجموعه را 
تبدیل به نهادی انقابی کنیم، تحول دوم در مدیریت شــهری 
جدید ناظر به کالبد شهر اســت و طبق چشم انداز باید تهران تا 
سال1410 بر مدار ایمنی، هویت شهری، معماری ایرانی-اسامی، 
پیوستگی خانواده و مسجد و حمل ونقل عمومی متحول شود.« 
زاکانی افزود: »مدیریت قبلی شهر تهران معتقد بود باید پایتخت 
را گران اداره کرد تا مردم از این شهر مهاجرت کنند، اما با مداخله 
در مسائل مهمی چون مسکن به دنبال ارزان کردن شهر تهران 

هستیم.«
شهردار در ادامه گفت: »یکی دیگر از جنبه های تحولی مدیریت 
شهری جدید سپردن مدیریت تهران به دست مردم است؛ به عنوان 
مثال مطابق مصوبه شورای شهر تهران قرار است سرای محات از 
حالت فعلی خارج شود و مدیریت آن به دست مؤثرین و معتمدان 
محات بیفتد و آنها به ما بگویند که در مدیریت محات چه کنیم 
یا در مثالی دیگر اخیرا 2080پروژه با اعتبار 4هزار میلیارد تومان 
را در معرض انتخاب و اولویت بندی مردم قرار دادیم و با گزینش 

350هزار نفر 1400پروژه نیز گزینش شد.«

کمک و حمایت های دولت بی نظیر بود 
شــهردار تهران درباره کمک ها و حمایت های دولت از مدیریت 
شهری پایتخت هم تأکید کرد که این موضوع در گذشته بی نظیر 
بوده است: »کمک های دولت به شهرداری در یک سال گذشته 
بی نظیر بوده است؛ به عنوان مثال از سال95 قرار بود 630واگن از 
طریق مشارکت فاینانس 15درصدی دولت در اختیار شهرداری 
تهران قرار داده شود که این امر پس از 6سال در  ماه اخیر محقق 
شــد.« کمک به معیشــت مردم و در عین حال ایجاد آرامش و 
نظم بخشیدن به معابر پایتخت ازجمله سیاست ها و برنامه های 
مدیریت جدید شــهری در بحث دستفروشان است. در همین 
رابطه علیرضا زاکانی پیرامون ساماندهی بازار دستفروشان تهران 
در روزهای پایانی سال گفت: »شهرداری تهران به دنبال ساماندهی 
دستفروشان است و در همین رابطه فقط در منطقه19، 900غرفه 

برای کسب وکار دستفروشان درنظر گرفته شده  است.«

نقل قول خبر

امروز؛ افتتاح 5 ایستگاه جدید مترو
امروز )شنبه( 5 ایســتگاه متروی تهران با حضور سید ابراهیم 
رئیسی، رئیس جمهور افتتاح می شود. به گزارش همشهری، در 
آخرین روز های اســفند ماه، ایستگاه های میدان شهدای هفتم 
تیر )تقاطعی با خط یک(، میدان ولیعصــر )تقاطعی با خط3(، 
بوســتان لاله و خیابان کارگر، در خط6 به همراه ایستگاه شهید 
دادمان و ورودی سوم ایستگاه مدافعان سامت در خط7 افتتاح 
می شوند. شــروع به کار این ایستگاه ها، باعث اتصال 2قسمت از 
خط6 می شود که تا پیش از این، از یکدیگر جدا بودند. این پروژه 
نزدیک به 15هزار میلیارد تومان هزینه در بر داشته است و اقدامی 
برای ایجاد شبکه به هم پیوسته مترو در پایتخت به شمار می آید؛ 
چنان که 2ایستگاه از این تعداد، ایستگاه مشترک بین خطوط 
هستند و امکان جابه جایی مسافران را فراهم می کنند. قطار شهری 
زیرزمینی تهران در روز شنبه، مجموعا نزدیک به 11.5کیلومتر، 

طولانی تر می شود.

با افتتاح 4 ایستگاه، 17 ایســتگاه و 27 کیلومتر مسیر پیوسته 
خط 6 در خدمت شهروندان قرار خواهد گرفت. ایستگاه شهید 
دادمان بیستمین ایستگاه خط 7 محسوب می شود که وارد مدار 
بهره برداری می شود و سال آینده، عما پرونده ایستگاه های باقی 
مانده خطوط 6 و 7 بسته می شود. ساخت خطوط 10 و 11 سال 

آینده آغاز می شود.

مهدی اسماعیل پور؛ روزنامه نگارمدیریت شهری

حذف پارکینگ؛ خط  قرمز شهرداری
رضا محمدی، شهردار منطقه6: برخی از املاک به قول معروف املاک قلفتی هستند که بنا بر دلایلی 
نمی توانند پارکینگ موردنیاز را تأمین کنند. چنین چیزی در منطقه وجود ندارد و حذف پارکینگ 
نداریم و این موضوع خط قرمز شهرداری منطقه6 محسوب می شود. تا کنون هم شخصا اجازه چنین 
کاری را نداده ام؛ مگر در جای دیگر جایگزینی پیش بینی شده باشد. با این شیوه کسری پارکینگ 
را مدیریت می کنیم. همچنین منابع در صندوق تأمین پارکینگ صرفا برای ایجاد پارکینگ هزینه 

می شوند.

مکث

رایزنی برای برگزاری نمایشگاه کتاب در 
شهر آفتاب

پرویــز ســروری، نایــب  رئیــس شــورای 
اســامی شــهر تهــران: بنــده در تــاش 
هســتم تــا جلســه ای بــا وزیــر فرهنــگ و 
ارشــاد اســامی داشــته باشــم و در ایــن 
جلســه از وزیــر خواهــم خواســت کــه بــه 
شورا و شهرداری اعتماد کند؛ ما نیز قول 
می دهیــم نمایشــگاه کتــاب را در شــهر 

آفتاب با بهترین کیفیت برگزار کنیم. 

تمام ظرفیت آتش نشانی به کار گرفته 
شد

مهدی قراریان، عضو کمیسیون نظارت و 
حقوقی شــورا: من به نمایندگی از اعضای 
شــورای اســامی شــهر تهــران و کمیتــه 
نظــارت شــورا در ســتاد مدیریــت بحــران 
حضور پیدا کردم. چندین هــزار تماس با 
ســامانه۱۲۵ آتش نشــانی صورت گرفته و 
شاهد این موضوع بودیم که تمام ظرفیت 
آتش نشانی برای عملیات شب چهارشنبه 

آخر سال به کار گرفته شده است.

 ایستگاه های جدید  برای 
مدیریت یکپارچه پسماند

حســین نظری، معــاون خدمات شــهری 
تهــران:  شــهرداری  محیط زیســت  و 
مدیریــت  برنامه هــای  مهم تریــن  از 
شــهری شــهرداری تهــران در ســال۱۴۰۲، 
ســاماندهی حــوزه پســماند و ثمردهــی 
ایستگاه های مدیریت یکپارچه پسماند 
MRF اســت که چند روز پیش یکی از آنها 

افتتــاح شــد. ایــن کار تولید کمپوســت و 
اســتحصال انــرژی از پســماند بــا رویکرد 

کاهش دفن را به دنبال خواهد داشت. 

حمل و نقل
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